



Pour le français, cliquez [ici](#).

Title: July 2024

I write as Ecology Ottawa's new Interim Executive Director.

Unfortunately, Kathryn Dingle, who had recently taken on the role of Executive Director, had to unexpectedly resign due to health issues. On behalf of the Ecology Ottawa community, we wish her all the best in her recovery.

I have been appointed Interim Executive Director by the Board of Directors, and I'm excited to step into this new role.

I've served as Program Coordinator at Ecology Ottawa for over two years, initially to help deliver our [tree giveaway program](#) and other Living City programs (like our [pollinator program](#)). I have also undertaken political work with our [Council Watch Program](#) and adopted a convening role with our largest partnership, the [Peoples Official Plan coalition](#). I led our campaigns [opposing the Tewin clear-cut](#) and demanding an end to [fossil-fuel promotion](#) in City facilities, and I regularly [make delegations](#) to committees of Ottawa City Council. Through all of this work, I've had the great privilege of meeting and working alongside many of Ecology Ottawa's dedicated volunteers and supporters. This has helped me gain an intimate understanding of our organization, our advocacy ecosystem, and the most promising ways to make Ottawa the green capital of Canada.

As Interim Executive Director, I look forward to leading our small but mighty organization in its impactful organizing, programming and community-building work, including:

- Continuing to launch our [EcoYouth Ottawa](#) program, which seeks to engage local youth in environmental action
- Pursuing our advocacy and education efforts through our [15-Minute Neighbourhood program](#)
- Progressing with our [Electric School Bus program](#), which seeks to convert diesel school buses to electric
- Continuing work with City officials and partners to hold the Council accountable to their ecological commitments and urge climate action
- Growing our community through connecting at festivals, markets, and other public events with the help of our wonderful volunteers.

We're excited for what the coming weeks and months hold, and we thank you for your ongoing support.

Sincerely,

William van Geest

Interim Executive Director

NEWS

Climate Change Master Plan Audit: We addressed Council's Environment and Climate Change Committee in response to the Auditor General's report on the City's implementation of the Climate Change Master Plan. [Read our delegation.](#)

Wildlife Strategy Delegation: We're participating in the City's revision of the Wildlife Strategy. We recently [called for](#) more integration of community concerns, a more holistic attitude toward wildlife, stronger consultation with Indigenous communities, and integration of the Montreal Pledge on Biodiversity.

Waste Reduction and Diversion: As Council considered the Solid Waste Master Plan, we called for a City grant program to support the many organizations doing excellent work reducing and diverting waste in our communities. [Read our delegation.](#)

Tewin Development: We joined several partners to ask Council to decouple Tewin from the Infrastructure Master Plan considerations. The water infrastructure alone will cost \$600 million, and contribute significantly to our City's sprawl. [Read the press release.](#)

More trees please! The City released some "Early actions" for its Tree-Planting Strategy, which included planting more trees in the right-of-way and on private property. Our thoughts? Good steps, but [not nearly enough](#).

Wetlands Protection: The City recently released a report on how the provincial Bill 23 affected wetlands in Ottawa. One of our Council Watchers [summarized the report](#).



ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

15-Minute Neighbourhood Workshop

Join us to be part of an exciting conversation about transforming Ottawa into a city of vibrant, walkable communities! RSVP [here](#).



July 22th 6pm-8pm Hybrid: Online or in-person Impact Hub Ottawa, 123 Slater St. 6th floor, Ottawa, ON K1P 5H2

Watch Council's Deliberations on the Solid Waste Master Plan

The SWMP is critical in several respects: Waste produces 8% of our City's GHG emissions. Proper waste disposal has major implications for groundwater, soil, and community health. RSVP [here](#).

July 18th 7pm-8:30pm Virtual



EVENTS

We'll be tabling at these upcoming events. Drop us a visit!

NCC Summer Zone

July 20th 9:30am-5:30pm Queen Elizabeth Driveway between Somerset and Pretoria.

Orléans Farmers Market

July 25th 11am-4pm Fallingbrook Shopping Centre, 1675 Tenth Line Rd

Main St Farmers Market

July 27th 9am-2pm Grande Allée Park, 185 Main St

West Side Pride

July 27th 12am-5pm Alexander Grove Park, 10 Warner-Colpitts Ln, Stittsville

Stay up to date with all of our [events here!](#)

We are powered by our volunteers and community supporters. [Volunteer](#) or [donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa.

[Donate](#)

Titre: Juillet 2024

Je vous écris en tant que nouveau Directeur exécutif par intérim d'Écologie Ottawa.

Malheureusement, Kathryn Dingle, qui avait récemment assumé le rôle de Directeur exécutif, a dû démissionner de façon inattendue en raison de problèmes de santé. Au nom de la communauté d'Écologie Ottawa, nous lui souhaitons sincèrement un bon rétablissement.

Le Conseil d'administration m'a nommé Directeur exécutif par intérim et je suis excité à l'idée d'entrer dans ce nouveau rôle.

J'ai été Coordonnateur de programme à Écologie Ottawa pendant plus de deux ans, d'abord pour aider à mettre en œuvre notre [programme de dons d'arbres](#) et d'autres programmes de Ville vivante (tel que notre [programme pour les pollinisateurs](#)). J'ai également entrepris un travail politique avec notre [programme de Surveillance du Conseil](#) et j'ai assumé un rôle de convocation avec notre plus grand partenariat, la [coalition du Plan officiel populaire](#). J'ai dirigé nos campagnes d'[opposition à la coupe à blanc de Tewin](#) et de demande d'arrêt de la [promotion des combustibles fossiles](#) dans les installations de la Ville, et je fais régulièrement [des interventions](#) auprès des comités du conseil municipal d'Ottawa. Tout au long de ce parcours, j'ai eu l'immense privilège de rencontrer et de travailler aux côtés de nombreux bénévoles et sympathisants dévoués d'Écologie Ottawa. Cela m'a permis d'acquérir une compréhension intime de notre organisation, de notre écosystème de défense des droits et des moyens les plus prometteurs de faire d'Ottawa la capitale verte du Canada.

En tant que Directeur exécutif intérimaire, j'ai hâte de diriger notre petite mais puissante organisation dans son travail de mobilisation, de programmation et de renforcement de la communauté, y compris :

- Poursuivre le lancement de notre programme [ÉcoJeunes Ottawa](#), qui vise à engager les jeunes de la région dans l'action environnementale.
- Poursuivre nos efforts de sensibilisation et d'éducation par l'entremise de notre [programme Quartiers à 15 minutes](#).
- Faire progresser notre [programme d'autobus scolaires électriques](#), qui vise à convertir les autobus scolaires à moteur diesel en autobus électriques.
- Poursuivre le travail avec les représentants de la Ville et les partenaires afin que le Conseil municipal soit tenu de respecter ses engagements écologiques et

- d'encourager l'action en faveur du climat.
- Développer notre communauté en établissant des liens lors de festivals, de marchés et d'autres événements publics avec l'aide de nos merveilleux bénévoles.

Nous sommes excités à l'idée de ce que nous réservent les semaines et les mois à venir, et nous vous remercions de votre appui constant.

Sincèrement,

William van Geest

Directeur exécutif par intérim



Vérification du Plan directeur sur le changement climatique : Nous nous sommes adressés au Comité de l'environnement et du changement climatique du conseil municipal en réponse au rapport de la Vérificatrice générale sur la mise en œuvre par la Ville du Plan directeur sur les changements climatiques. [Lire notre intervention](#).

Intervention sur la Stratégie de gestion de la faune: Nous avons participé au processus en [demandant](#) une meilleure intégration des préoccupations de la communauté, une attitude plus compréhensive à l'égard de gestion de la faune, une plus grande consultation avec les communautés autochtones et l'intégration de l'Engagement de Montréal sur la biodiversité.

Réduction et réacheminement des déchets : Lors de l'examen du Plan directeur des déchets solides par le conseil municipal, nous avons demandé la mise en place d'un programme de subventions de la Ville pour appuyer les nombreux organismes qui organisent d'excellentes activités de réduction et de réacheminement des déchets dans nos collectivités. [Lire notre intervention](#).

Développement de Tewin : Nous nous sommes joints à plusieurs partenaires pour demander au Conseil de dissocier Tewin des considérations du Plan directeur de infrastructure. L'infrastructure de l'eau à elle seule coûterait aux contribuables au moins 160 millions de dollars et contribuerait de manière significative à l'étalement de notre Ville. [Lire le communiqué de presse](#).

Plus d'arbres, s'il vous plaît ! La Ville a publié quelques "mesures préliminaires" pour sa stratégie de plantation d'arbres, notamment la plantation d'un plus grand nombre d'arbres dans les emprises et sur les propriétés privées. Ce que nous en pensons ? De bonnes mesures, **mais ce n'est pas suffisant.**



Protection des zones humides : La Ville a récemment publié un rapport sur l'incidence du projet de loi 23 sur les zones humides d'Ottawa. Une de nos Observateurs du Conseil a [résumé le rapport.](#)

POSSIBILITÉS D'ENGAGEMENT

Atelier de Quartiers à 15 minutes

Joignez-vous à nous pour participer à une conversation excitante sur la transformation d'Ottawa en une ville de communautés piétonnières dynamiques ! Confirmez votre présence [ici](#).



ATELIER DE QUARTIER À 15 MINUTES

DE 18 H À 20 H | LE 22 JUILLET | HYBRIDE

Joignez-vous à nous pour participer à une conversation excitante sur la transformation d'Ottawa en une ville de communautés piétonnières dynamiques !

Le 22 juillet De 18 h à 20 h Hybride : En ligne ou en personne au Impact Hub Ottawa, 123 rue Slater 6e étage, Ottawa, ON K1P 5H2



Surveillez les délibérations du Conseil sur le Plan directeur des déchets solides

Le plan directeur des déchets solides est essentiel à plusieurs égards : Les déchets produisent 8 % des émissions de gaz à effet de serre de notre Ville. L'élimination correcte des déchets a des conséquences majeures sur les eaux souterraines, le sol et la santé de la communauté. Confirmez votre présence [ici](#).

Le 18 juillet 19h00-20h30 Virtuel

ÉVÉNEMENTS

Nous serons présents à ces prochains événements. Rendez-nous visite !

Zone estivale de la CCN

 Le 18 juillet  De 19 h à 20 h 30  Promenade de la Reine-Élizabeth

Marché agricole d'Orléans

 Le 25 juillet  11 h à 16 h  Centre commercial Fallingbrook, 1675, chemin Tenth Line

Marché agricole de la rue Main

 Le 27 juillet  De 9 h à 14 h  Parc de la Grande Allée, 185, rue Main

Fierté du côté ouest

 Le 27 juillet  12h-17h  Parc Alexander Grove, 10 Warner-Colpitts Ln, Stittsville

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les personnes qui appuient la communauté. Devenez [bénévole](#) ou [faites un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente.

Faire un don

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to goscla22@ecolecatholique.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).